
 
 

 
 
Schriftelijke statenvragen van de Statenfractie van de VVD over toezichtstrategie stikstof, 
ingediend op 25 augustus 2022, en de antwoorden daarop van het college van Gedeputeerde 
Staten zoals vastgesteld op 20 september 2022 (2992345). 
 
 
1. Is er binnen GS volledige duidelijkheid over de volledige aanpak van het stikstofdossier – in 

directe relatie tot de startnotitie NLPG? 

Antwoord: Wij zijn goed op de hoogte van de (richtinggevende) stikstofreductiedoelen met 
bijbehorende kaart die de ministers voor Natuur en Stikstof (NenS) en van Landbouw, Natuur en 
Visserij (LNV) ons bij het ontwerpprogramma NPLG begin juni heeft toegestuurd. Dat geldt ook voor 
de andere Kabinetsvoornemens en landelijke regelingen op het gebied van stikstof. Zoals we de 
Staten hebben laten weten hebben wij voor onze provincie kritische kanttekeningen geplaatst bij de 
reductiedoelstelling in het algemeen en bij een aantal specifieke gebiedsdoelen. Daarnaast zijn wij 
betrokken bij de gesprekken die de heer Remkes als onafhankelijk gespreksleider ook met de 
provincies over de verdere aanpak van de stikstofproblematiek voert. Wij zullen onze eerste 
bevindingen over ons gesprek met de heer Remkes binnenkort met de commissie RND delen. In de 
commissievergadering RND d.d. 15 juni is namens GS genoemd dat wij hebben besloten onze eigen 
Flevolandse Aanpak Stikstof (FAS) te continueren.  
 
2. Is er bij de direct betrokkenen – d.w.z. de 1.651 landbouwbedrijven, waarvan 500 

veehouderijen, duidelijkheid over de stikstofaanpak in Flevoland? 

Antwoord: De stikstofaanpak wordt regelmatig besproken met vertegenwoordigers van de 
landbouwsector in Flevoland. Met hen is ook de toezichtstrategie stikstof gedeeld. Op de website 
van de provincie is de toezichtstrategie geplaatst. Daarnaast komt er in de nieuwsbrief 
‘stikstof/Nationaal Programma Landelijk Gebied’ aandacht voor deze strategie. Deze nieuwsbrief 
wordt ook onder belangstellende agrariërs verspreid. De volgende uitgave is in september 2022. 
Aanmelden voor deze nieuwsbrief kan via de website Aanpak Stikstof - Provincie Flevoland. 
 
3. Welke afweging, keuze heeft GS gemaakt om op 14 juli 2022 de toezichtstrategie van 

toepassing te verklaren? 

Antwoord: In de toezichtstrategie is de aanleiding en de achtergrond beschreven. Op 14 juli 2022 is 
deze van toepassing verklaard, omdat op 13 juli 2022 in de Staten is besloten om de aanvullende 
gelden beschikbaar te stellen in de zomernota die op 13 juli 2022 is vastgesteld door de Staten. 
 
4. Is GS op de hoogte van de onrust/angst binnen de sector, specifiek voor Flevoland? 

Antwoord: De onrust die leeft in de sector rondom de stikstofproblematiek is bij ons bekend. 
Flevoland zet in op continuering van de gesprekken met de betrokkenen om samen sterk te blijven 
staan in dit complexe dossier. Door samen op te trekken en met elkaar te werken aan oplossingen 
wordt het eindresultaat beter. Dat maakt dat er naar het Rijk een stevig, doordacht en gedragen 
aanpak gecommuniceerd kan worden. Met als resultaat een veel grotere kans van slagen, ook in 
financieel opzicht. Voor wat betreft de zogenaamde PAS-melders wordt zowel door de provincie 
Flevoland als door de gezamenlijk provincies zeer indringend de urgentie om op landelijk niveau tot 
oplossingen te komen bij de verantwoordelijk Minister onder de aandacht gebracht. 
 
5. Kan GS inzicht geven in welke bedrijven nu gehandhaafd gaan worden en welke bedrijven nog 

niet in aanmerking komen voor handhaving. Hanteert GS daarbij de stok of de wortel? 

Antwoord: Indien het de Omgevingsdienst Gooi- en Vechtstreek (OFGV) lukt om toezichthouders te 
werven (zie mededeling 3001908) zullen controles worden uitgevoerd bij de bedrijven die over een 
vergunning beschikken in het kader van de Wet natuurbescherming, afgegeven door de provincie 
Flevoland. Deze bedrijven zullen worden gecontroleerd op de voorwaarden die zijn gesteld in deze 
vergunning. Daarnaast zullen er controles worden uitgevoerd bij de bedrijven die geen vergunning 
hebben, maar mogelijk wel een vergunning nodig hebben. De volgorde van de controles zal worden 
gebaseerd op de in de toezichtstrategie beschreven risicogerichte aanpak. Bedrijven waar er zicht is 
op legalisatie zullen de gelegenheid krijgen om alsnog een vergunning aan te vragen. Bij bedrijven 
waarvoor dat niet geldt zal een handhavingstraject worden ingezet. 
  



  

 
6. In de toezichtstrategie (deel II) wordt gesproken over bedrijven die zich na 1 januari 2015 

hebben gevestigd of uitgebreid die zo spoedig mogelijk hun situatie moeten legaliseren, wat is  
hier het termijn van zo spoedig mogelijk? 

Antwoord: Daarbij zal rekening worden gehouden met de tijd die nodig is om een vergunning te 
verkrijgen. Dit betreft de benodigde tijd voor het opstellen van een ontvankelijke aanvraag en de 
tijd die benodigd is voor het doorlopen van de vergunningprocedure. De benodigde tijd voor een 
aanvraag is afhankelijk van de specifieke situatie. Het behandelen van een ingediende ontvankelijke 
aanvraag kost zes maanden. 
 
7. GS heeft de keuze gemaakt dat veehouderijen die onderdeel zijn van het gebiedsproces NOP in 

eerste instantie niet te bezoeken, vanuit welke beweegredenen komen alle overige 
veehouderijen wel in aanmerking voor handhaving? 

Antwoord: Het doel van de toezichtstrategie is dat uiteindelijk alle bedrijven voldoen aan de Wet 
Natuurbescherming. Met inachtneming van hetgeen in een mededeling (#3001908) aan u is gemeld 
zal er ook bij de invulling van de vacatures beperkte capaciteit beschikbaar zijn om daarop toe te 
zien en worden prioriteiten gesteld. Bedrijven die binnen het gebiedsproces vallen in de 
Noordoostpolder, worden in eerste instantie nog niet bezocht. Voor deze bedrijven willen wij eerst 
de uitkomst van het gebiedsproces afwachten. De provincie zoekt in het gebiedsproces samen met 
deze bedrijven naar de wijze waarop de emissie in het gebied kan worden verlaagd. Na het maken 
van gebiedsafspraken die individueel worden door vertaald, wordt deze situatie in een vergunning 
vastgelegd. Na het afgeven van deze vergunningen gaat de OFGV op de gemaakte afspraken toezien. 
Vooruitlopend hierop kan dan de toezichtcapaciteit worden ingezet op de overige bedrijven. 
Daarmee wordt ook voor deze bedrijven duidelijkheid gecreëerd welke verplichtingen zij hebben in 
het kader van de Wet natuurbescherming en welke acties zij moeten inzetten conform de 
toezichtstrategie. 
 
8. Op welke wijze worden – voornamelijk de 500 veehouderijen – meegenomen in communicatie 
over deze handhavingsstrategie. Op welke wijze gaat GS communiceren over de Flevolandse aanpak 
waarbij onrust/angst worden weggenomen; 

Antwoord: Naast de nieuwsbrief stikstof/Nationaal Programma Landelijk Gebied en informatie op de 
website Aanpak Stikstof - Provincie Flevoland houdt de provincie regelmatig persoonlijk overleg met 
verschillende vertegenwoordigers van de sectoren in Flevoland over de FAS, de generieke opgave en 
de opgave in het gebiedsproces. Over het gebiedsproces vanuit de FAS zijn in de eerste helft van dit 
jaar een aantal brede bijeenkomsten georganiseerd voor de ondernemers en belangstellenden. Ook 
zijn er inventariserende gesprekken gevoerd bij de ondernemers thuis. Hiervoor konden de 
(agrarische) ondernemers zich opgeven. Zo’n 25 ondernemers maakten hiervan tot nu toe gebruik. 
 
9. Waar kunnen landbouwondernemers terecht met vragen over stikstof, handhaving en overige 
zaken rondom dit dossier? 
 
Antwoord: Voor vragen over het beleid en de toezichtstrategie kunnen zij informatie inzien op de 
website van de provincie, contact opnemen via stikstof@flevoland.nl. Voor specifieke vragen over 
toezichtbezoeken kan contact worden opgenomen met de OFGV via info@ofgv.nl. 
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Dit betekent dat de OFGV vooralsnog geen uitvoering kan geven aan de toezicht- 
strategie Stikstof. De OFGV heeft daarbij gemeld dat de opdracht mogelijk moet 
worden terug gegeven. Op dit moment vinden er gesprekken plaats met de OFGV 
om te onderzoeken of er alternatieven zijn om uitvoering te geven aan de toe- 
zichtstrategie Stikstof.
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Kern mededeling:

De Provincie heeft aan de Omgevingsdienst Flevoland & Gooi en Vechtstreek 
(OFGV) opdracht gegeven om de toezichtstrategie Stikstof uit te voeren. De OFGV 
heeft op 28 juli 2022 ambtelijk aan de provincie laten weten dat het ondanks een 
flinke inspanning niet gelukt is om voor deze taak toezichthouders te werven. 
Het tekort aan personeel speelt voor VTH-taken in heel Nederland, maar zeker 
als het gaat om medewerkers die kennis hebben van de stikstofmaterie is de 
spoeling dun.
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